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Beste leden,

Niemand onder ons had vorig jaar om deze tijd kunnen vermoeden, in wat voor 
vreemde wereld wij nu leven. _Covid 19 ofwel Corona was een probleem in de 
Chinese stad Wuhan, ver bij ons vandaan! Hoe anders is dat nu. Corona houdt de 
hele wereld in haar greep, en iedere overheid benadert het op haar eigen manier 
met wisselende successen . Maar wat zeker is: veel mensen zijn of worden ziek, 
de zorg heeft het heel zwaar en de wereldeconomie lijdt zwaar onder deze crisis. 
Dat ook de landbouw niet gespaard wordt in deze crisis mag duidelijk zijn. Als 
exporterend land zijn wij meer dan ooit afhankelijk van de deviezen van de 
wereld om ons heen.  We mogen ons gelukkig prijzen dat het overgrote deel van 
onze export binnen de Europese Unie plaatsvindt, wat ons stabiliteit garandeert, 
zeker op de langere termijn.

Wat ons echter ook grote zorgen baart is de toenemende polarisatie waar ook 
onze landbouw last van heeft. De demonstraties vorig jaar oktober en november 
konden op grote steun van de bevolking rekenen. Wat niet vanzelf betekende dat 
we dan de wet naar onze hand konden zetten. De stikstofdiscussie is nog lang 
niet afgerond en wij moeten vechten voor een meerrechtvaardige verdeling van 
de reductie tussen de diverse sectoren als bouw, verkeer, luchtvaart,\ industrie. 
Hetzelfde speelt op het vlak van dierrechten, gewasbescherming, natuur en 
milieu. Er wordt kritisch met ons meegekeken en ook hier loert de polarisatie 
steeds weer om de hoek. Wij zullen als landbouw ervoor moeten zorgdragen dat 
we niet te hard tegenover andere partijen komen testaan. We zullen in gesprek 
moeten blijven en transparant zijn om sympathie voor onze mooie sector te 
bewerkstelligen. Beeldvorming is in dat opzicht alles bepalend.  
Besluiten vallen met het grootste draagvlak



Als LTO zijn wij “vierentwintig zeven” bezig op 
de vele en diverse terreinen waar de landbouw 
opereert. We brengen onze gezamenlijke 
belangen in beeld en behartigen deze en we 
zijn waakzaam over wat er op ons af komt. 
Soms met succes en soms lukt dat minder 
goed. We doen dat samen met u en uw 
steun. Die steun hebben wij heel hard nodig 
omdraagvlak te vinden in de maatschappelijke 
discussie. Hoe meer Leden onze club telt hoe 
sterker we overkomen en hoe professioneler 
wij als uw bestuur kunnen opereren!

Ik wens u en uw naasten fijne feestdagen en 
een goed 2021!

Arnold Langeveld, voorzitter LTO Texel

NB  de Kaarsen zijn afkomstig van het 
Maartenhuis. Op deze maniersteunen wij ook 
deze mooie instelling.  
Kijk op www.maartenhuis.nl 

Wilt u ons voorbeeld volgen?  
Stichting vrienden van het Maartenhuis 
NL15RABO0152233040
 
Namens bestuur en bewoners: hartelijk dank!

Bestuursnieuws
Zoals vermeld in de nieuwsbrief van oktober heeft Jeroen Hin zijn bestuurswerk 
neergelegd omdat hij ernstig ziek is. Wij wensen hem nogmaals veel sterkte en 
we zijn in gedachten bij hem en zijn gezin. Marcel Smit stopt na vier jaar met zijn 
bestuurswerk, we bedanken hem en zullen zijn inzet missen! David Stark heeft 
aangegeven dat hij het bestuurswerk niet meer kon combineren met zijn drukke 
werkzaamheden, we bedanken ook hem en wensen Marcel en David veel succes 
met hun bedrijven. Het goede nieuws is dat we twee kandidaatsleden hebben, 
Marcel Wijtten en Klaas Uitgeest. Zij zullen in de eerstvolgende algemene 
ledenvergadering worden  voorgedragen. Zodra de richtlijnen van het RIVM het 
toestaan zal deze ledenvergadering gepland worden.



Stikstof:
Sinds vorig jaar is het onderwerp stikstof 
niet meer van de agenda geweest. Vanuit 
ons bestuur is Isabel actief betrokken 
door jaar inzet via de stikstofgroep 
Noord-Holland. Deze groep is actief 
op verschillende gebieden waaronder 
de gesprekken met de gedeputeerden 
Esther Rommel en Ilse Zaal. Er zijn lang-
zaam vorderingen met betrekking tot de 
gebiedsgerichte aanpak. Texel zal volgend 
jaar aan de orde komen. Extern salderen 
wordt mede dankzij de inzet van deze 
stikstofgroep nog even geparkeerd totdat 
meer duidelijk is over onder andere het 
stikstofregistratiesysteem. 

Faunabeheer
2020 is een goed ganzenjaar geweest. Door de Corona maatregelen kon het 
eierenprikken niet doorgaan en kwamen er meer ganzen uit het ei. We hebben 
er dan ook sterk op aangedrongen om werk te maken van de vangacties, uitein-
delijk zijn er 6000 ganzen gevangen. Van een aantal leden hebben we bericht 
gehad dat B12 na ruim een jaar toegekende schadevergoedingen nog niet had 
uitbetaald. We hebben ons ongenoegen geuit en deze leden gesteund in hun 
poging B12 tot meer snelheid te bewegen en daar zijn we in geslaagd, er is in-
middels uitbetaald! De provincie Noord-Holland herziet dit jaar het faunabeleid. 
We hebben intensief contact met Albert Hooijer die namens LTO onderhandelt 
en de faunabeheereenheid. De belangen van de Texelse landbouw hebben we 
steeds luid en duidelijk overgebracht. Het faunabeleid is helaas een politiek 
steekspel tussen provincie, natuurbeheerders, vogelbescherming, jagers en 
boeren, daarom is het heel onwaarschijnlijk dat wij volledig onze zin krijgen.



NNN:
Vanuit het bestuur zijn wij initiatiefnemer 
geweest om in gesprek te gaan met de terrein- 
beheerders SBB , Natuurmonumenten de  
agrarische natuur vereniging De Lieuw en de 
Provincie Noord Holland om gezamenlijk de 
NNN af te ronden op Texel. Wat inhoud dat 
wij graag niet ontwikkelde percelen met name 
aan de binnenduinrand willen ontgrenzen , en 
voor de landbouw minder belangrijke percelen 
begrenzen. Hierbij moet men denken aan par-
ticulier ontwikkelede natuurterreintjes Dit zijn  
niet begrensde percelen die wel als agrarische 
grond gezien worden maar niet of nauwelijks 
in agrarisch gebruik zijn. Deze perceeltjes vind 
men verspreid over heel Texel en twee percel-
en ten noorden van Waal en burg tussen Waal 
en Burg en de ruige dijk in. Er is  ook ontwik-
kelde Natuur in Natura 2000 gebieden die nog 
niet begrensd is Ook deze gebieden zouden 
begrensd kunnen worden zonder dat de Land-
bouw daar nadeel van ondervind. 
 
Voor ons is en blijft het een voorwaarde dat 
de grenzen hard zijn en dat er geen schaduw 
werking in welke vorm dan ook vanuit mag 
gaan. Tevens wordt er in deze gesprekken hard 
gewerkt om ook tot andere begrenzing, en een 
kavelruil te komen op de Hoge Berg om zo tot 
een betere structuur te komen voor de op de 
hoge berg aanwezige agrarische bedrijven. Dat 
vraagt veel inzicht en inzet van de partijen. 
We zijn hierin op de goede weg, al blijft het 
een lastig traject. Het ligt vaak gevoelig en de 
structuur is ingewikkeld.

Vakgroep 
schapen
De vakgroep schapen wil  
deze winter digitale 
keukentafel gesprekken 
organiseren. Wanneer er 
voldoende deelnemers 
zijn (8-12) ook op Texel. 
Onder leiding van vakgroep 
voorzitter Saskia Duijves 
wordt er half december 
een Skype of Zoom sessie 
georganiseerd waarin 
onderwerpen als GLB, de 
mestgevingswet en een op 
te richten ketenorganisatie 
aan de orde komen maar 
waar vooral veel ruimte is 
voor discussie en alles wat 
er verder ter tafel komt. 
Opgeven kan bij Carlo Veeger 
per mail :cgveeger@planet.nl



Nationaal parkduinen van Texel
Als LTO hebben wij zitting in het Nationaal park 
duinen van Texel.. Het NP heeft ambitie om te 
bewegen, en liefst te groeien. Wij zijn over dat 
laatste kritisch en vinden dat eerst de NNN 
moet zijn afgerond alvorens wij verder willen 
praten over het toevoegen van natuurgebieden 
aan het NP .Ook hebben wij de vraag uitstaan 
wat kan het NP voor ons als Landbouw beteke-
nen, liggen er ook kansen? De wereld beweegt 
en het is verstandig om op de juiste wijze mee 
te bewegen. Voorts wordt er vanuit over-
heidswege gesproken over Nationaal park de 
Wadden. Hier over is nog weinig bekend maar 
er wordt gesproken om alle kleine parken op te 
heffen en max vijf grotere parken aan te wijzen. 
Waaronder een Nationaal Park de Wadden. Wij 
volgen dit op de voet en worden hier door onze 
landelijke organisatie in gesteund.

Organiseren van natuurboeren/ 
pachters van natuurgronden:
De druk op pachters van natuurgronden is 
afgelopen jaren toegenomen. De regelgeving 
wordt door de verpachters, veelal TBO’s en 
Hoogheemraadschap, aangescherpt. Daarente-
gen gaan de pachtprijzen omhoog en hebben 
veel boeren te maken met korte pachtcon-
tracten. Om de belangen van natuurboeren 
of boeren die deels aan natuurbeheer doen te 
behartigen wil LTO Texel een werkgroep voor 
natuurboeren oprichten. Doel is informatie te 
delen, natuurboeren te ondersteunen bij het  
afsluiten van pachtcontracten met TBO’s en als 
vraagbaak te dienen voor overheden bij beslu-
itvorming betreffende natuurbeheer. Op dit 
moment wordt er binnen LTO geïnventariseerd 
wie vanuit welk werkveld mee gaat denken aan 
de opzet van deze werkgroep. De intentie is 
om deze landelijk uit te rollen.

Kennisontwikkeling
Stimulering van kennis 
verbreding van onze leden is 
een belangrijk doel van ons 
bestuur. Dit jaar hebben wij  
dit gedaan door het opzetten 
van een Cursus EVAV 3.0 
voor vrouwen. Hiermee 
wordt gestimuleerd om het 
algemeen kennisniveau van 
vrouwen op het gebeid van 
bedrijfsvoering te versterken. 
Deze cursus is opgevolgd en 
succesvol afgerond door een 
cursus financieel inzicht voor 
de jonge ondernemers in het 
afgelopen najaar. Dankzij 
het enthousiasme van de 
deelnemers gaan we kijken of 
hier een vervolg op gegeven 
kan worden. Wij informeren 
jullie hierover zodra meer 
bekend is.

Korte keten  
Afgelopen jaar heeft het 
project tafeltje dekje een 
positieve afronding gekregen. 
Het doel is bereikt, want 
de keuken van de Gollards 
blijft behouden en wordt 
vernieuwd. Daarnaast 
worden Texelse agrarische 
producten via een website 
beschikbaar voor iedereen. 
Iedere ondernemer kan zich 
binnenkort aanmelden om 
producten te gaan leveren. 
Volgend jaar volgt hierover 
verdere informatie.



Zwerfkatten
Staatsbosbeheer heeft samen met een brede coalitie van Texelse partijen, waar-
onder de LTO en De Lieuw, een actie opgezet om verwilderde katten op het ei-
land te verminderen. Met een vis & chip-actie werd aandacht gevraagd voor het 
probleem en werden in samenwerking met Dierenartsenpraktijk Texel, stichting 
Zwerfkatten Nederland en Dierenlot zo’n 500 katten gratis gechipt. Daardoor zijn 
ze beter herkenbaar in geval van ongeluk of verdwalen. Deze actie is gevolgd door 
vangacties in de natuurgebieden op Texel. Hier gaat SBB de komende maanden 
mee verder. Ook schuurkatten van boerderijen lopen met makkelijk natuurge-
bieden in. Ze krijgen er  een nestje of gaan op jacht op weidevogels, woelmuizen of 
duinvogels. Dat is onnodig want ze moeten vooral muizen en ratten op boerderijen 
vangen. Daarom vervolgt SBB  in samenwerking met de LTO ook de aanpak van 
schuurkatten op de plekken waar de urgentie het hoogst is. In overleg met boeren 
en desgewenst in samenwerking met Zwerfkatten Nederland of Dierenartspraktijk 
Texel worden  hun katten behandelt. De dieren krijgen een chip, vaccinaties en 
worden gecastreerd/gesteriliseerd. Daardoor blijven katten dichter bij de boerderij, 
hebben ze een gezondere en langere levensverwachting en krijgen ze geen onge-
wenste nestjes. En een tekort aan muizenvangers? Dat zal er niet zo snel zijn, maar 
in dat geval is er een opgevangen kat beschikbaar.

Update toekomstvisie
Vijf jaar geleden hebben wij ons landbouwrapport  “Nu verbinden is de toekomst 
voor morgen”, een routeboek voor de toekomst, gepresenteerd. Met ons afdelings-
bestuur zijn wij voornemens om dit voorjaar de balans op te maken en in juni een 
tussenstand te geven van de bereikte doelen. Wij kunnen u verklappen dat we op 
de goede weg zijn. Maar daarover in het voorjaar van 2021 meer….


